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Presentatie door Charlotte Aelbrechts 

• Een ronde van introducties. ChA verontschuldigt zich omdat zijn Frans niet erg 

goed is 

• GM stelt haar gerust dat iedereen zijn eigen taal kan spreken. 

• Indien mogelijk zal een ontmoeting met Bart Verdickt worden gepland vóór de AV 

van het EDF 

• Evenzo zal OME data zoeken met nieuwe BO-leden voor een "upgrade". 



A01. Goedkeuring van het verslag van de BO van 08/03/2022 

• Geen opmerkingen. De notulen worden goedgekeurd. 

• ChA legt uit dat ze niet alle vorige PV's kan vinden op de "Members Only" website 

• OME zal het controleren en een oplossing zoeken. Dank u voor het melden van 

het probleem. 

A02. BDF - Gewone en Buitengewone Algemene Vergadering van 

17/03/2022: follow-up 

a) Wijziging van de statuten 

• OME: oprichting van een non-profitorganisatie die gespecialiseerd is 

in het nalezen van statuten: Syneco. De BO heeft ingestemd met 

een investering van 300 €, inclusief het jaarlijkse abonnement op 

Syneco en het proeflezen. Op basis van de correctie moet ofwel een 

AV worden bijeengeroepen om de wijzigingen te aanvaarden, ofwel, 

indien de voorgestelde wijzigingen louter formeel zijn, kan de BO 

ervan uitgaan dat het besluit van de AV definitief is en de door 

Syneco voorgestelde wijzigingen omvat. Hij zal het groene licht 

geven voor publicatie in de Belgische Staatsblad. Door lid te zijn 

van Syneco zal de BDF waarschuwingen kunnen ontvangen 

wanneer er nieuwe ontwikkelingen zijn in de wetgeving van de 

verenigingen. 

b) Opzetten van de nieuwe BO 

• GM vraagt dat we een andere afkorting zoeken dan AO, namelijk 

"Organisme Assureur", de afkorting die gebruikt wordt door alle 

mensen die in contact staan met de onderlinge maatschappijen. 

• OME zal een voorstel doen 

• OME legde uit dat de vergadering voor de oprichting van de nieuwe 

BO zou plaatsvinden op 01/07/2022. Hij bevestigde dat de Braille 

Liga vanaf die datum zal worden uitgenodigd, via haar 

vertegenwoordiger, Bart Verdickt.  

c) Begrotingssituatie en toekomst 

• OME legt uit dat de BDF vanwege het "hoge" bedrag op de 

spaarrekening een belasting moet betalen: belasting op 

organisaties zonder winstoogmerk. Er moet worden nagedacht over 

hoe kan worden voorkomen dat onnodig een dergelijke belasting 

wordt betaald. Mogelijke oplossingen: bijdragen verlagen, een 

ander alternatief zoeken? 

• EdS vroeg of de oproep voor lidmaatschapsgelden was 

rondgestuurd. Als dat zo is, is er geen manier om dit jaar invloed 

uit te oefenen op het bedrag van de vergoeding 

• OME bevestigt dat de oproep voor lidmaatschapsgelden is gedaan 

• ThD stelt voor dit bedrag te gebruiken voor iets nuttigs in termen 

van zichtbaarheid, voor een betere communicatie, een roll-up, een 

of meer communicatiemiddelen, een herontwerp van de website... 

• De BO verzoekt het secretariaat in dit verband voorstellen te doen  

d) Digitale kloof 

• OME legde uit: tijdens de AV waren de presentaties van de sprekers 

in overeenstemming met het standpunt van het BDF. 

Geconcludeerd werd dat het noodzakelijk was de samenwerking uit 

te breiden met organisaties die andere doelgroepen 

vertegenwoordigen die het slachtoffer of potentieel slachtoffer van 

digitalisering zijn, bijvoorbeeld de leeftijdsgroep 55+.  

• OME vraagt de BO-leden wat voor acties ze moeten ondernemen, 

met welke andere BO-organisaties ze contact moeten opnemen? 



• GM: als we contacten leggen, moet het voor het secretariaat te 

behappen zijn en zo ja, waarvoor? Het secretariaat moet hierover 

nadenken en samen bekijken welke maatregelen moeten worden 

genomen.  

• EdS vroeg of het de bedoeling is om te poolen? Zo'n aanpak kan 

interessant zijn. Het kan eindigen met "we worden niet gehoord".  

• VDE vindt dat we nog een stap verder moeten gaan. Er moet iets 

praktisch uit voortkomen, zoals wat we deden met de EDC kaart. 

De verenigingen zouden met voorstellen kunnen komen. 

• EDS vraagt welke toegevoegde waarde wij kunnen leveren. Altéo 

over het hebben van een andere toegang dan digitaal. Ook het 

werk met Febelfin leidt nergens toe 

• VDE is er ook het thema "handicap en duurzame ontwikkeling", 

maar zij ziet niet hoe dit thema moet worden aangepakt, noch hoe 

de twee met elkaar in verband kunnen worden gebracht. 

• ThD: Wat de digitale toegankelijkheid betreft, zou het beste zijn 

indien het EDF werk zou verrichten dat wij als basis zouden kunnen 

gebruiken. 

• OME wijst erop dat digitalisering een EU-project is. Dus het zou 

logisch zijn. Hij zal met EDF nagaan wat zij doen of kunnen doen... 

en hoe we kunnen samenwerken om te proberen met iets globaals 

te komen dat bruikbaar is voor de BDF 

A03. VN-verdrag over personen met een handicap - België 

a) Schaduwrapport: comité van toezicht - agenda 

• OME om de vergaderingen van november - december te plannen. 

Hij zal een "Doodle" sturen naar het BO lid om te kijken naar de 

best mogelijke data. 

b) Conferentie van de staten die partij zijn - New York 14-15 juni 2022 

• OME legde uit dat het BDF de uitnodiging voor de Coormulti-

vergadering op 17/05 had ontvangen. Het doel van deze 

vergadering is de civiele maatschappij te raadplegen over de 

verklaring(en) die België in New York zal afleggen. Indien in de 

definitieve teksten rekening wordt gehouden met de opmerkingen 

van het BDF, kan het BDF besluiten de officiële Belgische delegatie 

te integreren. Welk BO lid is beschikbaar? 

• BO: niemand beschikbaar op 17/05 

• BO vraagt OME om de BDF te vertegenwoordigen op 17/05 

• VDE herinnert eraan dat Buitenlandse Zaken voor de laatste 

conferentie van verdragsluitende staten slechts één 

vertegenwoordiger voor de BDF en de NHRPH had gefinancierd 

• GM verduidelijkte dat de BDF alleen naar NY zal gaan als er 

overheidsfinanciering is. Als de regering de deelname wil beperken 

tot een vertegenwoordiger van de civiele maatschappij, kan de BDF 

daarmee instemmen. 

• ChA zou in juni beschikbaar zijn 

• OME meldt dat PG waarschijnlijk ook beschikbaar zal zijn 

• De BO is van mening dat als Pierre beschikbaar is, hij voorrang zal 

krijgen. Zo niet, dan zal het Charlotte zijn die de BDF in NY zal 

vertegenwoordigen. 

c) CEDAW: alternatief verslag BDF ? 

• België zal in 2022 worden geanalyseerd. Op het niveau van de 

Coormulti zal een bijeenkomst van de civiele samenleving worden 

georganiseerd. Zal het BDF vooraf een standpunt innemen of 

wachten op de aanbevelingen van het CEDAW-Comité?  



• GM: is van mening dat het interessant is dat er een BDF follow-up 

is. interessant dat er een follow-up is. We moeten reactief zijn op 

het punt van "geweld tegen vrouwen". De opmerking van Anna 

Pelaez op de laatste vergadering van de Raad van Bestuur van het 

EDF tijdens de discussie ter ondersteuning van een campagne 

tegen gedwongen sterilisatie is verontrustend wat het standpunt 

van het EDF betreft: toen GM sprak over het recht van vrouwen om 

vrij over hun lichaam te beschikken. Anna Pelaez antwoordde dat 

het protocol van Oviedo abortus toestaat wanneer het leven van de 

vrouw op het spel staat of wanneer de foetus in gevaar is. België 

moet deze kwestie zorgvuldig verdedigen. Niemand van het bestuur 

heeft gereageerd en ik heb erop gewezen dat het niet normaal is 

dat het bestuur geen commentaar geeft... De Fransen kwamen haar 

na de vergadering bedanken voor haar tussenkomst 

• VDE vroeg of het EDF dit standpunt bevestigde? 

• GM: Nee, niet duidelijk, maar België moet volhouden dat de vrouw 

het recht moet hebben om over haar lichaam te beslissen.  

• De KBH wijst erop dat er andere aspecten in het CEDAW-rapport 

staan, zoals gynaecologisch geweld in Frankrijk...  

• GM-vrouwenverenigingen zoals Vie féminine, Femmes prévoyantes 

socialistes zullen een standpunt innemen. Het valt nog te bezien 

hoe zij zullen bijdragen aan de reflectie... 

• EDS denkt dat Hafida Bachir waarschijnlijk een functie zou 

aanvaarden. Zij is kabinetschef van staatssecretaris Schlitz, Ecolo... 

Ook de hele dimensie van voorlichting/training over rechten voor 

mensen met verstandelijke beperkingen 

• KBH herinnert ons eraan dat het belangrijk is om concrete gevallen 

te hebben. We moeten het misschien controleren met Persephone 

en Garance 

d) Adviesfunctie Waals Gewest 

• De OME stelt met voldoening vast dat de adviesfunctie geleidelijk 

aan wordt ingevuld op de verschillende samenstellende niveaus van 

het federale België. Een nieuws is klaar voor de BDF website. Hij 

stelt voor een beroep te doen op de Federatie Wallonië-Brussel, die 

binnenkort als enige geen adviesraad meer zal hebben 

• GM deelde mee dat ASPH de schrapping van de woorden "niet te 

subsidiëren..." uit artikel 321 had verkregen... Indien deze woorden 

erin zouden worden gelaten, zou een door de RW gesubsidieerde 

vereniging niet langer als een "representatieve vereniging" kunnen 

worden beschouwd. 

• EdS voegde hieraan toe dat de tenuitvoerlegging zou plaatsvinden 

na de aanvraagprocedure, d.w.z. na het najaar 

• GM waarschuwt dat er nog een punt van aandacht is: de 

administratieve cel zal onder de verantwoordelijkheid van de AVIQ 

vallen 

• PSch legt uit dat op het niveau van de Duitstalige Gemeenschap de 

tekst in . Een verzoek om advies van de Dienststelle is aan de 

gang. De oprichting van de adviesraad zou kunnen plaatsvinden op 

3/12/2022. 

A04. BDF - Bestuur: Parijs 10 & 11 maart 2022: follow-up (GM & 

PG) 

• GM legt uit:  

o Er was zeer weinig reactievermogen in de sessie 

o Er was een groot verhaal over de strijd tegen gedwongen sterilisaties 

o De begroting is onder controle 



A05. EDF - AVA Athene: juni 2022 

a) Afgevaardigden 

• OME herinnerde de vergadering eraan dat ChA en Bart Verdickt de 

BDF-afgevaardigden zijn. Het zal belangrijk zijn om Barts kandidatuur 

te verdedigen in de bestuursverkiezing. 

• GM wees erop dat de standpunten van de leden kunnen verschillen van 

die van de BDF. Daarom is het belangrijk ons standpunt te verdedigen. 

De directeur heeft veel invloed.  

b) Verkiezingen - Vraag over het presidentschap 

• OME herinnert eraan dat een brief waarin het vertrouwen in de enige 

kandidaat voor het voorzitterschap werd opgezegd, aan alle leden van 

de Raad van Bestuur werd toegezonden. Het is mede ondertekend 

door Nadia Haddad. In ieder geval werd de procedure gerespecteerd 

en was het mogelijk dat andere kandidaten zich zouden melden.  

• EdS is een punt dat op de AVA moet worden besproken. Wat de inhoud 

betreft, kunnen we bepaalde standpunten delen. Wat heeft het 

secretariaat gedaan om alternatieve toepassingen aan te moedigen? 

• GM was van mening dat er op het laatste moment nog een nota van 

het EDF zou kunnen komen. Als dit gebeurt, ChA, moet het naar het 

Secretariaat gestuurd worden voor analyse  

c) Agenda 

• OME: niets in dit stadium. Het secretariaat zal zijn analyse van de 

documenten voorleggen aan de Raad. 

A06. Frans voorzitterschap van de Europese Unie: ministeriële 

bijeenkomst, Parijs 9/3/2022: follow-up (GM) 

• GM:  

o Er waren bijdragen van verscheidene landen over toegankelijkheid, 

mobiliteit, onderwijs, opleiding, inclusieve arbeidsmarkt voor mensen met 

een handicap.  

o Het zou interessant zijn de Portugese Nationale Raad te ondervragen: de 

staatssecretaris van PSH heeft verklaard dat zij de scholen voor bijzonder 

onderwijs hebben gesloten, behalve voor de meest ernstige gevallen. 

Tegelijkertijd voerden zij een wet in die ondersteunende maatregelen 

creëerde op het niveau van het gewone onderwijs ... Zij kwamen terecht 

in klassen met twee snelheden waar er een groep SH-kinderen is en een 

groep niet-SH-kinderen. Zij hebben de steun en het budget aangepast: nu 

brengt 75% van de SH-kinderen 85% van hun tijd door met een 

zogenaamde "gewone" leerkracht.  

o In Polen bestaat inclusief onderwijs alleen voor het hoger onderwijs... 

A07. Een land voor morgen: Burgerplatform 

• OME legt uit dat het gaat om een online enquête over de toekomst van België. 

Reacties zijn beperkt tot 6 weken. De NHRPH heeft een persbericht uitgegeven 

dat mede door de BDF is ondertekend. Moeten we meer doen? Persoonlijk is hij 

van mening dat de tijd te kort is om echte gedachten en ideeën naar voren te 

brengen.  

• De BO acht het persbericht voldoende. Vanaf het begin kondigen zij aan dat het 

meer een ideeënbus is. Het is niet erg interessant 



A08. ALTER Conferentie - Deïnstitutionalisering vanuit een 

perspectief van de handicap: stand van zaken 

• OME :  

o Het NHRPH heeft de mogelijkheid om op de 2ème dag van de conferentie 

een copresentatie te geven in de hub over dit onderwerp.  

o Mevrouw Hachez stelt voor het BDF een financieel voordeel te geven. Het 

secretariaat vroeg haar het aantal mensen te bevestigen dat van deze 

gratis actie zou kunnen profiteren. Tot op heden is nog geen antwoord 

ontvangen.  

• GM: Isabelle Hachez is nog steeds op zoek naar financieringslijnen 

• EDS is van mening dat men voorzichtig moet blijven en niet moet spreken over 

gratis 

A09. Oliver James: voorstel over werkgelegenheid voor mensen 

met een handicap 

• OME zal hierover een e-mail sturen 

A10. SDG / Duurzame ontwikkeling 

a) IFDD: 25 jaar duurzame ontwikkeling in België 

• OME legde uit dat hij had deelgenomen aan de dag voor de BDF. 

Hij vond het interessant. De onderzoeker wees erop dat de BE in 

25 jaar slechts 10% van de duurzame-ontwikkelingsdoelstellingen 

heeft gehaald. Tijdens de rondetafelgesprekken heeft hij enkele 

boodschappen over personen met een handicap en overleg 

doorgegeven. Hij drong aan op de betrokkenheid van de BDF bij 

deze zaak en op het belang van advies van alle machtsniveaus. 

Tot slot merkte hij op dat weinig deelnemers een concrete kennis 

hebben van de wijze waarop de VN-rapportagemechanismen 

werken. Daarom is het belangrijk aan dit aspect te werken. 

b) ASPH: Milieu-ongelijkheden en PSH 

• Het BO vindt het document interessant, maar is van mening dat het 

niet meer zichtbaarheid moet krijgen. We zullen de link en een paar 

woorden plaatsen wanneer we een nieuwsbericht over de SDG's 

publiceren. 

Punten ter informatie 

B01. EG: Akhaton sociaal 16/03/2022: annulering". 

• Zie het ter voorbereiding van de BO toegezonden document 

B02. Oorlog in Oekraïne - Mensen met een handicap: BDF 

webpagina 

• Zie het ter voorbereiding van de BO toegezonden document 

B03. EDF - project SONATA: follow-up 

• Zie het ter voorbereiding van de BO toegezonden document 



Diverse 

C01. Toegankelijkheid Doodle 

• EdS legt uit dat een blinde collega Doodle niet meer kan gebruiken. Hij diende 

een klacht in bij Doodle en Unia. Er is geen actie ondernomen. Hij vroeg of er iets 

kon worden gedaan met het EDF en de EG 

• ThD bevestigt dat zelfs ziende mensen problemen hebben 

• Het BO vraagt het secretariaat om het EDF te ondervragen. 


